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Proiectele de investi?ii ale Primariei Focsani au fost prezentate, ieri, in fa?a focsanenilor care locuiesc in zona Garii.

Proiectele de investi?ii ale Primariei Focsani au fost prezentate, ieri, in fa?a focsanenilor care locuiesc in zona Garii. Intalnirea primarului
Cristi Misaila cu locuitorii Focsaniului a avut loc intr-o sala de la baza de practica a Colegiului Economic „Mihail Kogalniceanu",
neincapatoare pentru focsanenii veni?i sa vada proiectele de investi?ii si sa isi spuna problemele in fa?a conducerii municipalita?ii. A fost
ultima intalnire organizata de Primarie inainte de sedin?a Consiliului Local, unde va fi discutat proiectul de hotarare referitor la modul de
folosire a excedentului de circa 30 milioane lei. Primarul Cristi Misaila a aratat ca, in lipsa unei legi a bugetului de stat, municipalitatea a
pregatit un proiect de hotarare privind modul in care vor fi cheltui?i cei 30 de milioane lei. Majoritatea, adica 25 milioane lei, vor fi aloca?i
pentru proiectele de investi?ii pregatite de municipalitate, diferen?a urmand sa fie alocata pentru a acoperi temporar golurile de casa
provenite din decalajele intre veniturile si cheltuielile sec?iunilor de func?ionare si dezvoltare in acest an.

 
Acest proiect de hotarare urmeaza sa fie supus aprobarii in sedin?a Consiliului Local din 18 martie. Practic, municipalitatea a recurs la aceasta procedura pentru a
putea semna contractele de execu?ie la diferite investi?ii pentru care a fost finalizata procedura de achizi?ie publica. S-a ajuns in situa?ia ca firmele de construc?ii sa
nu poata incepe lucrarile pentru ca municipalitatea nu are un buget pentru aceste investi?ii. Sunt multe lucrari, precum reabilitarea strazii Cpt. Stoenescu, a strazii Ion
Basgan sau lucrarile de reabilitare si modernizare a strazilor Revolu?iei, Aleea, Parc, Aleea Sudului, Cpt. Cre?u Florin. Un alt lot este in cadrul proiectului de
reabilitare si modernizare a drumurilor locale din Focsani: Gloriei, Caragiale, Traian Ionescu, Mos I. Roata, Transilvaniei, Rodnei, Alecu Russo, Albinei, Carabus,
Jilistei, 13 decembrie, Putnei, Diviziei, 1 Mai, Podgoriei, Ion Creanga, Alee Scolii, Aleea Florilor, Cartier CFR, Racovi?a, N. Titulescu, Timotei Cipariu, Arh. I. Mincu,
Muncitori, Miron Costin, Marasti, D. Zamfirescu.
 
Unul dintre proiectele prezentate de primarul Misaila si care a starnit discu?ii cu oamenii prezen?i in sala a fost proiectul de reabilitare termica a blocurilor cu ajutorul
fondurilor europene. Primarul Misaila a spus ca numarul de blocuri inscrise in acest program putea fi mai mare insa, din cauza unor dezinformari lansate in spa?iul
public, multe asocia?ii si proprietari de apartamente au anun?at ca renun?a la proiect. Ori, a explicat primarul Misaila, costurile pentru proprietari sunt mici si pot fi
esalonate pe o perioada de zece ani. In prima etapa cheltuielile cu reabilitarea blocurilor sunt suportate de Primarie iar ulterior, in termen de zece ani, proprietarii
achita municipalita?ii sumele de bani. In cazul persoanelor cu venituri mici se poate ajunge sa se plateasca chiar si 3,5% din investi?ie. Cei prezen?i in sala au aratat
ca mul?i dintre proprietarii de apartament nu au stiut costurile, ce presupune acest program de reabilitare termica. Unul dintre cei prezen?i i-a reclamat primarului ca
administratorul de la Asocia?ie nu a fost interesat sa faca aceasta reabilitare pentru ca nu locuia in scara de bloc unde era nevoie de reabilitare. „In scara de bloc
unde locuia adminstratorul s-au facut lucrari pentru ca au avut bani de la inchirierea spa?iului pentru o antena de telefonie dar la scara noastra nu a facut nimic, nici
cu acest proiect de la primarie nu a fost interesat ca sa facem reabilitarea scarii", a spus focsaneanul.
 
Societate pentru serviciile de administrare a blocurilor
 
Una dintre problemele ridicate de locatarii din zona a vizat modul de func?ionare a asocia?iilor de proprietari in urma modificarii legisla?iei referitoare la acestea.
Problema ridicata de ceta?eni a fost cea a autorizarii administratorilor. Conform legii, din luna septembrie ar trebui ca to?i administratorii asocia?iilor sa fie autoriza?i,
sa de?ina un certificat de calificare profesionala. Ori, a aratat un administrator, nu exista decat o singura societate, la Bucuresti, care poate realiza cursuri de pregatire
si poate emite aceste certificate. In acest context, oamenii au solicitat implicarea municipalita?ii, care sa sus?ina financiara sesiuni de pregatire a administratorilor de
asocia?ii. Solu?ia gasita de primar, si aprobata de oamenii prezen?i la dezbatere, a fost ca o societate a municipalita?ii sa presteze aceste servicii catre asocia?iile de
proprietari.
 
Aceasta societate ar oferi servicii la fel ca orice societate comerciala, doar ca ar fi cu capital de stat, in subordinea administra?iei locale, si ar fi evitate situa?iile in
care administratorii nu platesc facturile la utilita?i, intocmesc gresit listele de plata sau chiar folosesc banii locatarilor in scopuri personale. „Ar fi o societate care sa
gestioneze problemele de condominii. Se face un contract cu asocia?iile care doresc si va juca rolul unui administrator de bloc", a explicat primarul Misaila, precizand
ca este o propunere care va fi dezbatuta public pentru a afla daca este aprobata de focsaneni. Solu?ia a fost impartasita de oamenii prezen?i, care au reclamat
numeroase probleme cu administratorii asocia?iilor de proprietari. Se stie ca in zona Garii sunt multe asocia?ii de proprietari care func?ioneaza doar cu numele.
Unele asocia?ii sunt formate dintr-o singura scara de bloc, cu probleme legate de inregistrare, fara administrator autorizat.
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